有關當局採納的市民建議



Public Suggestions Taken on Board by Relevant Authorities (1.1.2003 - 31.12.2003)

I. 公共交通服務 Public Transport Services

- 遷移啟祥道及筲箕灣道的巴士站,以方便乘客。
 Relocate bus stops at Kai Cheung Road and Shau Kei Wan Road to facilitate passengers.
- 遷移觀塘道的一個專線小巴站,以方便乘客。
 Relocate a green minibus stop at Kwun Tong Road to facilitate passengers.
- 在深旺道及西邨路加設專線小巴站,以滿足乘客的需求。
 Add green minibus stops at Sham Mong Road and Sai Chuen Road to meet the demand of passengers.
- 在以下地點加設巴士站,以滿足乘客的需求:民光街、聚魚道及青敬路。
 Add bus stops at the following locations to meet the demand of passengers: Man Kwong Street, Chui Yu Road and Tsing King Road.
- 更改長沙灣徑及怡和街巴士站的輪候安排,以方便乘客。
 Adjust the queuing arrangements of bus stops at Cheung Sha Wan Path and Yee Wo Street to facilitate passengers.

II. 交通管理 Traffic Management

 延長以下地點交通燈的行車綠燈時間,以紓緩交通擠塞:掃管埔路、欽州街、黃泥涌道、白田街、覺士道、 干諾道中、干諾道西、般咸道、衞理道、羅便臣道、清風街、蘭開夏道、東京街、新清水灣道、紅樂道、海 泓道、砵蘭街、啟祥道、梨木道、常怡道、大潭道、梳士巴利道、皇后大道東、皇后大道西、大窩西支路、 發祥街、佛光街、樂景街、大環道、堅道、窩打老道、屏夏路、城西道、禧利街、電氣道、常富街、荔景山 路、青康路、大坑道、延坪道、恒信街、堅拿道西、宏照道、大埔道、英皇道、青山道、下亞厘畢道、振華 道、邊寧頓街、黃大仙道及柏道。

Increase the vehicular green time of traffic lights at the following locations to alleviate traffic congestion: So Kwun Po Road, Yen Chow Street, Wong Nai Chung Road, Pak Tin Street, Cox's Road, Connaught Road Central, Connaught Road West, Bonham Road, Wylie Road, Robinson Road, Tsing Fung Street, Lancashire Road, Tonkin Street, New Clear Water Bay Road, Hung Lok Road, Hoi Wang Road, Portland Street, Kai Cheung Road, Lei Muk Road, Sheung Yee Road, Tai Tam Road, Salisbury Road, Queen's Road East, Queen's Road West, Tai Wo Service Road West, Fat Tseung Street, Fat Kwong Street, Lok King Street, Tai Wan Road, Caine Road, Waterloo Road, Ping Ha Road, Shing Sai Road, Hillier Street, Electric Road, Sheung Foo Street, Lai King Hill Road, Ching Hong Road, Tai Hang Road, Yin Ping Road, Hang Shun Street, Canal Road West, Wang Chiu Road, Tai Po Road, King's Road, Castle Peak Road, Lower Albert Road, Chun Wah Road, Penington Street, Wong Tai Sin Road and Park Road.

延長以下地點交通燈的行人綠燈時間,以方便行人:荔灣道、小西灣道、彌敦道、卑路乍街、太康街、安祥路、建盛里、寧富街、愛賢街、筲箕灣道、通州街、柯士甸道、深旺道、窩打老道、皇后大道中、德輔道西、兆業街及唐賢街。

Increase the pedestrian green time of traffic lights at the following locations to facilitate pedestrians: Lai Wan Road, Siu Sai Wan Road, Nathan Road, Belcher's Street, Tai Hong Street, On Cheung Road, Kin Shing Lane, Ning Foo Street, Oi Yin Street, Shau Kei Wan Road, Tung Chau Street, Austin Road, Sham Mong Road, Waterloo Road, Queen's Road Central, Des Voeux Road West, Siu Yip Street and Tong Yin Street.

- 在太子道及渡船街設置"禁止掉頭"的限制,以改善道路安全。
 Impose "No U-turn" restriction at Prince Edward Road and Ferry Street to improve road safety.
- 在薄扶林道設置"不准右轉"的限制,以改善道路安全。
 Impose "No Right Turn" restriction at Pok Fu Lam Road to improve road safety.
- 在下列地點加設交通標誌/防滑物料/道路標記以改善道路安全:松嶺路、蜆殼街、耀興道、寶琳南路、順寧道、順泰道、英皇道及清水灣道。

Add traffic signs/anti-skid surfacing/road markings at the following locations to improve road safety: Chung Ling Road, Shell Street, Yiu Hing Road, Po Lam Road South, Shun Ning Road, Shun Tai Road, King's Road and Clear Water Bay Road.

- 在油塘道及聯合道加設交通燈以改善道路安全。
 Add traffic lights at Yau Tong Road and Junction Road to improve road safety.
- 重新劃定通往新運路迴旋處的行車線,以改善道路安全。
 Realign carriageways leading to the roundabout at San Wan Road to improve road safety.
- 在以下地點加設交通標誌,以提醒駕車人士交通限制:禮頓道、新山道、馬田路及青山道。
 Add traffic signs at the following locations to remind motorists of the traffic restrictions: Leighton Road,
 San Shan Road, Ma Tin Road and Castle Peak Road.
- 在百福道加設交通標誌及道路標記,以提醒駕車人士前面有彎路及應減低車速。
 Add traffic signs and road markings at Pak Fuk Road to remind motorists of the road bend ahead and to slow down.
- 在新清水灣道加設交通標誌,以提醒駕車人士減速。
 Add traffic signs at New Clear Water Bay Road to remind motorists to slow down.
- 在汀角路加設交通標誌,以提醒駕車人士前面有行人過路線。
 Add traffic signs at Ting Kok Road to remind motorists of a pedestrian crossing ahead.
- 在以下地點設置"禁止停車"限制區以防止車輛阻塞交通:保安道、祐民街、肇輝臺、電氣街、景荔徑、分域街、敬誠街、新業街及宏光道。

Impose "No Stopping Restriction" at the following locations to prevent vehicle obstruction: Po On Road, Yau Man Street, Shiu Fai Terrace, Electric Street, King Lai Path, Fenwick Street, Keswick Street, Sun Yip Street and Wang Kwong Road.

- 在嘉業街加設"請勿停車"道路標記,以防止違例泊車。
 Add a "Keep Clear" road marking at Ka Yip Street to prevent illegal parking.
- 在樂活道設置矮柱,以防止在行人路上違例泊車。
 Install bollards at Broadwood Road to deter illegal parking on pavement.
- 在禮賢里設置交通標誌及欄杆,以防止違例泊車。
 Install traffic signs and railings at Lai Yin Lane to deter illegal parking.

- 在以下地點的交通燈設置發聲信號,以方便視覺受損的行人:沙咀道、白雲街、彌敦道及興發街。
 Provide audible signals for traffic lights at the following locations to facilitate visually-impaired pedestrians:
 Sha Tsui Road, Pak Wan Street, Nathan Road and Hing Fat Street.
- 在大坑東道及長沙灣道加設行人過路處,以方便行人。
 Add pedestrian crossings at Tai Hang Tung Road and Cheung Sha Wan Road to facilitate pedestrians.
- * 在金巴利道加設安全島以方便行人。
 Add safety islands at Kimberley Road to facilitate pedestrians.
- * 在馬鞍山廣場公共運輸交匯處加設"指導行人過路處"道路標記,以方便行人。
 Add a "Advisory Crossing Area" road marking at Ma On Shan Plaza Public Transport Interchange to facilitate pedestrians.
- * 取消富欣道及謝斐道的"禁止停車"限制區,以方便上落客貨。
 Cancel "No Stopping Restriction" at Harmony Road and Jaffe Road to facilitate loading/unloading activities.
- * 取消鳳德道的影線標記,以改善交通流量。
 Cancel hatched markings at Fung Tak Road to improve traffic flow.
- * 在繁忙時間暫停歌和老街的道路工程,以紓緩交通擠塞。
 Suspend the road works at Cornwall Street during the peak hours to alleviate traffic congestion.
- * 限制薄扶林道"巴士專用線"的有效時間為早上繁忙時間,以方便駕車人士。
 Restrict the operating hours of the "Bus Only Lane" at Pok Fu Lam Road to the morning peak period to facilitate motorists.
- * 遷移花園道一個交通標誌往更顯眼的位置,以方便駕車人士。
 Relocate a traffic sign at Garden Road to a more conspicuous position to facilitate motorists.
- * 擴闊沙頭角公路單車徑南行線,以方便騎單車的人士。
 Widen the southbound lane of a cycle track at Sha Tau Kok Road to facilitate cyclists.
- * 在輔仁街及葵榮路加設電單車泊車位,以方便駕駛電單車的人士。
 Add parking spaces for motorcycles at Fu Yan Street and Kwai Wing Road to facilitate motorcyclists.
- * 遷移和豐街的傷殘人士泊車位,以方便傷殘的駕車人士。
 Relocate a parking space for the disabled at Wo Fung Street to facilitate motorists with disabilities.
- * 加強運輸署在互聯網上所發布的交通情況快拍,以方便市民。
 Enhance the Transport Department's internet snapshots of traffic conditions to facilitate the public.
- * 在干諾道中加設虛實白線,以管制車輛切線。
 Add solid-cum-broken white lines at Connaught Road Central to regulate lane-cutting activities.
- * 在汀九橋加設雙白線,以管制車輛切線。
 Add double white lines at Ting Kau Bridge to regulate lane-cutting activities.